
 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY  

Zápis z jednání 

 

Pro Protidrogová komise Rady HMP 

Přítomni  

Ing. Radek Lacko, mjr. JUDr. Jaromír Badin, PhDr. Ivan Douda, Mgr. Kateřina Halfarová, 

Mgr. Jana Havlíková, Mgr. Nina Janyšková, Ing. Ivo Kačaba, MUDr. Hana Karbanová, 

Mgr. Sylva Majtnerová Kolářová, Mgr. Ondřej Počarovský, PaedDr. Petr Přecechtěl, 

MUDr. Petr Popov, PaedDr. Martina Richterová Těmínová, Mgr. Tomáš Řezník, 

Mgr. Šárka Táborská, Mgr. Jan Žufníček 

Omluveni Mgr. Jindřich Vobořil 

Věc 

Zápis z 1. jednání Protidrogové komise Rady HMP, které se konalo  

dne 12. 1. 2017 od 14.00 hodin v zasedací místnosti č. 349, Nová radnice, Praha 1, 

Mariánské nám. 2 

Zpracoval MUDr. Alena Weberová Počet stran 5  Datum 17. 1. 2017 

 

  

Jednání zahájila ve 14.05 z pověření radního R. Lacka koordinátorka J. Havlíková, přítomno 15 členů ze 

17, komise je schopna usnášet se.  

Komise jednomyslně schválila přítomnost hosta – vedoucí odd. prevence ZSP MHMP Mgr. Michaly 

Hánové. 

Přítomní viz prezenční listina, která je součástí zápisu. 

Program jednání:  

1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 12. 12. 2016 

3. Grantová řízení pro rok 2017 - informace 

4. Sekce při PK RHMP, zprávy o činnosti v roce 2016  

5. Aktuální informace 

6. Různé 

ad 1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Schválení programu bez námitek. 

Hlasování ve 14.07, přítomno 15 členů, pro hlasovalo 15 členů. 

Ověřovatelem zápisu je navržena J. Havlíková. 

Hlasování ve 14.08, přítomno 15 členů, pro hlasovalo 15 členů. 

ad 2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 14. 11. 2016 

Schválení zápisu bez námitek. 

Hlasování ve 14.10, přítomno 15 členů, pro hlasovalo 14 členů, proti 0, zdržel se 1 člen. 
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ad 3. Grantová řízení pro rok 2017 - informace 

Důležité informace k průběhu jednotlivých řízení podala J. Havlíková.  

Grantové řízení HMP v oblasti primární prevence probíhá dle harmonogramu, k hodnocení je 

jmenována pracovní skupina, která se sejde 25. ledna. V pracovní skupině jsou 4 členové protidrogové 

komise, dále metodici prevence z pedagogicko-psychologických poraden (dále jen PPP) a protidrogoví 

koordinátoři městských částí. V Grantovém řízení hl. m. Prahy pro oblast primární prevence ve školách 

a školských zařízeních bylo přijato celkem 271 projektů s celkovým požadavkem 13 942 565 Kč, 

v rozpočtu je na granty alokováno 11 mil. Kč. 

Grantové řízení MŠMT – výsledky pro dotační program na Realizaci aktivit v oblasti primární prevence 

rizikového chování na rok 2017 a dotační program Bezpečné klima v českých školách na rok 2017 

byly zveřejněny 11. 1. 2017 (http://www.msmt.cz/vzdelavani/socialni-programy/informace-k-prubehu-

dotacniho-rizeni-na-rok-2017?highlightWords=st%C3%A1tn%C3%AD+dotace+2017, dotace byly 

sníženy, proto bude nutné každý projekt přepracovat na snížený rozpočet – tedy znovu zpracovat rozpočet 

v termínu do 23. ledna 2017.  

V řízení MŠMT uspěl i projekt hl. m. Prahy, jehož realizátorem je Pražské centrum primární prevence a 

který je zaměřen na vzdělávání školních metodiků prevence a metodiků prevence v PPP. Tématem 

projektu je bezpečné klima v pražských školách. Dotace pro tento projekt byla oproti požadavku snížena 

o cca70 tis. Kč. 

Kvalifikace školních metodiků prevence - koordinátorka školské prevence J. Havlíková dále 

informovala o situaci ohledně specializačního studia, které musí školní metodik prevence ukončit, aby 

mohl vykonávat svou funkci. V současné době v hl. m. Praze tuto povinnost splňuje cca 50 % školních 

metodiků prevence. 

Ve 14.15 se dostavil radní Lacko. Přítomno 16 členů. 

Informace o průběhu grantových řízení v oblasti adiktologických služeb podala M. Hánová, která 

dočasně zastupuje krajskou protidrogovou koordinátorku. Grantové řízení probíhá dle harmonogramu, 

přehledové tabulky s přijatými projekty obdrželi členové komise v písemné podobě. 

V grantovém řízení pro městské části (MČ) se o dotaci uchází 13 MČ – Praha 1-4, 6, 7, 9-14, 17, žádná 

„malá“ MČ. 

V grantovém řízení pro organizace poskytující adiktologické služby je přijato 44 žádostí s celkovým 

požadavkem cca 49 mil. Kč (49 277 440 Kč), z toho je 20 jednoletých, 21 pokračujících čtyřletých a 

4 nové (navazující) čtyřleté. Nové jednoleté projekty podaly: La Strada Česká republika, o.p.s.,  

Prev-Centrum, z.ú., Výchovný ústav, středisko výchovné péče Klíčov a střední škola, rozšířený projekt 

se stejným požadavkem na dotaci Remedis, s.r.o. 

Hodnocení proběhne během ledna – v sekcích, následně pracovní skupinou jmenovanou ředitelem ZSP, 

ve které je za komisi I. Kačaba a za MČ pí Paterová. Návrhy následně projedná grantová komise, Rada 

a Zastupitelstvo HMP. 

ad 4. Sekce při PK RHMP, zprávy o činnosti v roce 2016 

Sekce primární prevence 

O činnosti sekce informoval vedoucí J. Žufníček – sekce má 8 členů, v roce 2016 se uskutečnilo 8 jednání. 

Sekce se věnovala 1) dotačním řízením – hodnocení, metodika, řízení MŠMT; 2) rizikovému chování ve 

školách – zejména šikaně; 3) realizaci dotazníkového šetření ve školách – násilí, rizikové chování – 

2. stupeň ZŠ a SŠ – 18,5 tis. respondentů; 4) koordinaci a výkaznictví; 5) legislativním návrhům – 

připomínkování vyhlášky, která je stále bez výkladu. 

  

http://www.msmt.cz/vzdelavani/socialni-programy/informace-k-prubehu-dotacniho-rizeni-na-rok-2017?highlightWords=st%C3%A1tn%C3%AD+dotace+2017
http://www.msmt.cz/vzdelavani/socialni-programy/informace-k-prubehu-dotacniho-rizeni-na-rok-2017?highlightWords=st%C3%A1tn%C3%AD+dotace+2017
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Sekce Harm Reduction (HR) 

Vedoucí sekce S. Majtnerová Kolářová připomněla, že pravidelné informace podává při každém jednání 

komise a tyto jsou také zaznamenány v zápisech. Ve službách HR se nedaří řešit dlouhotrvající problémy 

– malá kapacita a nedostupné ubytování pro klienty. 

S. Majtnerová Kolářová upozornila též na skutečnost, že za práci v sekcích v roce 2016 nebyly plně 

vyplaceny odměny. 

N. Janyšková sdělila, že v roce 2014 bylo dohodnuto, že v případě, že sekce budou dále pracovat, bude 

práce jejich členů honorovány z peněz na protidrogovou politiku formou DPP uzavřenou s HMP. 

A. Weberová informovala, že část odměn je schválena jako odměna za práci podle Zásad pro oceňování 

fyzických osob za jejich přínos k rozvoji hlavního města Prahy. Na základě těchto zásad může Rada HMP 

poskytnout konkrétní fyzické osobě finanční dar v celkové maximální výši 20 000 Kč za jeden kalendářní 

rok. 

M. Hánová na základě jednání s ředitelem ZSP MHMP informovala o dalším způsobu financování práce 

v sekcích. 

Sekce léčby 

Vedoucí sekce M. Richterová Těmínová zaslala souhrnný materiál za rok 2016, který byl v písemné 

podobě rozdán členům. 

Dále informovala o nejdůležitějších akcích v roce 2016: 

1) Proběhlo setkání na Karlově na téma síťování služeb, kterého se nezúčastnil očekávaný počet 

zástupců služeb. Vzájemné poznání je důležité pro efektivní spolupráci. 

2) Realizovalo se mapování služeb v HMP – cíleně se ověřoval rozsah poskytované péče 

u registrovaných poskytovatelů zdravotní péče v oboru psychiatrie. Výsledkem ověřování je 

zjištění, že strukturovaných programů je velmi málo a pokud jsou realizovány, tak jen pro cílovou 

skupinu alkoholové závislosti. 

3) Reforma psychiatrické péče – byly diskutovány příležitosti i rizika připravované reformy. Podle 

nastavených kritérií nebudou Centra duševního zdraví (CDZ) poskytovat služby pro osoby se 

závislostmi, pro tuto cílovou skupinu budou nejspíše vyhovovat rozšířené ambulance. 

Sekce komunitního bezpečí 

Vedoucí sekce J. Badin zaslal souhrnný materiál za rok 2016, který byl v písemné podobě rozdán 

členům. Jako přednost považuje, že členy sekce jsou 2 členové zastupitelstva MČ. Komunitní 

bezpečí nejvíce ohrožuje otevřená drogová scéna a doprovázející chování užívání drog – 

nepořádek, smrad, krádeže, prodej látek dalším osobám. Také proto se všichni bojí zřízení a 

provozu nízkoprahových center, proto také proti jakémukoliv protestují občané. Východiskem 

je zřizování malých center a důsledná komunikace s veřejností i politickou reprezentací MČ, 

vyváženost represe a prevence – zejména pro užívání na veřejnosti.  

Závěry jsou implementovány do akčního plánu. 

Největším úspěchem je vznik centra v MČ Praha 12. 

Radní Lacko na závěr prezentace o činnosti sekcí sdělil, že očekává návrhy řešení, které bude 

moci prezentovat na Radě HMP i v médiích. 

O. Počarovský upozornil na příležitost dotáhnout do praxe veškeré současné poznatky a započaté 

aktivity, zejména vznik nízkoprahových center v MČ, a nastavit další spolupráci s MČ. 

Ve 14.56 odešel radní Lacko. Přítomno 15 členů. 

ad 5. Aktuální informace 

J. Havlíková prezentovala pracovní verzi akčního plánu primární prevence, který obsahuje i návrhy na 

financování. Materiál bude rozeslán k připomínkování. 



 

4 

Přílohou Akčního plánu budou výsledky dotazníkového šetření rizikového chování u žáků pražských 

škol, které realizoval odbor ZSP MHMP, Centrum sociálních služeb Praha, odd. Pražské centrum 

primární prevence, a Median v roce 2016. 

I. Kačaba se dotázal, zda se akční plán týká pouze škol. J. Havlíková potvrdila, že se jedná o školskou 

primární prevenci, která je v gesci MŠMT. Primární prevence, která se týká dospělých osob, je zahrnuta 

v akčním plánu protidrogové politiky.  

J. Havlíková informovala o podnětu Krajského ředitelství policie Plzeňského kraje o zneužívání 

prostředků proti kašli mladistvými osobami – podnět byl zaslán na MŠMT i kraje. O možných způsobech 

omezení zneužívání volně prodejných léků a jejich rizicích se následně diskutovalo. 

Usnesení: 

Protidrogová komise Rady HMP žádá HMP, aby podalo podnět Ministerstvu zdravotnictví, aby řešilo 

problém se zneužíváním přípravku Stopex a snížilo jeho dostupnost. 

Hlasování v 15.11 hod., přítomno 15 členů, pro hlasovalo 15 členů. 

P. Přecechtěl informoval o trestních skutcích na území Prahy. Podle dat za 11 měsíců se zdá, že počet 

přestal narůstat, v cca 50 % se jedná o recidivisty. Data zašle po kompletaci výsledků včetně prosince 

2016. Sekce komunitního bezpečí zajistí interpretaci získaných dat. 

V 15.15 odešla Š. Táborská. Přítomno 14 členů, komise je schopna usnášet se. 

O. Počarovský informoval o dotačním řízení městské části Praha 10 – pro rok 2017 je pro oblast 

adiktologických služeb alokováno 1,5 mil. Kč 

ad 6. Různé 

M. Hánová informovala o proběhlém výběrovém řízení na obsazení místa protidrogového koordinátora 

HMP – přihlásili se 2 účastníci a nikdo nebyl vybrán. V nejbližší době bude vyhlášeno nové výběrové 

řízení, proto žádá členy komise, aby tuto informaci rozšířili. Mgr. Michala Hánová, vedoucí oddělení 

prevence ZSP MHMP, tedy i nadále zastupuje protidrogového koordinátora (michala.hanova@praha.eu, 

236 00 4185, mobil 721 934 621). 

I. Kačaba upozornil přítomné, že všechny materiály o proběhlé konferenci Proxima Sociale „Společná 

práce v komunitě“ jsou již na webu - http://www.proximasociale.cz/proxima-sociale/odborna-

platforma/konference-spolecna-prace-v-komunite-2016/.  

I. Douda informoval, že centrum v Modřanech je před kolaudací, provoz bude záviset na množství 

finančních prostředků. 

P. Popov informoval o 15. psychoterapeutickém plese, který se uskuteční pátek 24. 2. 2017 od 20 hodin 

ve Slavnostním sále Masarykovy koleje, Thákurova 1, Praha 6. 

Informace též zde: http://www.sur.cz/downloads/Ples_2017.pdf.  

Dále upozornil na akce:  

1) „Suchej únor“ (kampaň, na jejímž odborném obsahu se podílí Klinika adiktologie) - 

http://suchejunor.cz/   

2) Symposium o skupinové psychoterapii: PŘÍSTUPY, PRAXE, VÝCVIK - 

http://symposium.psychoterapeuti.com/   

3) AT konference SNN 2017 -  http://at-konference.cz/  

Přehled konferencí a seminářů: 

Termín 

(datum, čas): 

Akce Místo konání 

6. - 8. 3. 2017 
Symposium o skupinové psychoterapii: 

PŘÍSTUPY, PRAXE, VÝCVIK 
Kongres hotel Jezerka, Seč 

mailto:michala.hanova@praha.eu
http://www.proximasociale.cz/proxima-sociale/odborna-platforma/konference-spolecna-prace-v-komunite-2016/
http://www.proximasociale.cz/proxima-sociale/odborna-platforma/konference-spolecna-prace-v-komunite-2016/
http://www.sur.cz/downloads/Ples_2017.pdf
http://suchejunor.cz/
http://symposium.psychoterapeuti.com/
http://at-konference.cz/
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Termín 

(datum, čas): 

Akce Místo konání 

10. 5. 2017 

Fórum primární prevence na téma Bezpečné 

klima v pražských školách – včetně prezentace 

jednotlivých NNO 

Nová radnice, Praha 1, Mariánské 

nám. 2 

4. - 8. 6. 2017 
AT konference 2017 – Společnost pro návykové 

nemoci ČLS JEP 
Kongres hotel Jezerka, Seč 

14. 6. 2017 Finále soutěže Antifetfest Praha 

 

 

 

 

 

Jednání bylo ukončeno v 15.35 hod. 

 

 

 

 

Zápis ověřila: 

 

 

 

 

  ..................................................   ..................................................  

 Mgr. Jana Havlíková Ing. Radek Lacko 

 členka PK RHMP předseda PK RHMP 


